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0jBADACSONYTÖRDEMIC KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ TESTÜLETE 
 
Szám: 8/2015. 

JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. április 28-
án 18.00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
ÜLÉS HELYE: Művelődési Ház klubhelyisége Badacsonytördemic, Hősök útja 12. 
 
JELEN VANNAK:  
  Vollmuth Péter polgármester 
  Kövesdi Anett képviselő 
  Szabó Imre képviselő 
  Kövesdi Sándor képviselő 
  Csonka Gergő képviselő 
   
TANÁCSKOZÁSRA JOGGAL MEGHÍVOTT: 
  Lutár Mária jegyző 
  Fazekas Róbert tervező 
  Szalay István műszaki ügyintéző 
 
Lakosság részérő jelen van 10 fő. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Üdvözlöm a megjelenteket, megállapítom, hogy 4 
képviselő jelen van, a Kövesdi Anettel egyeztettem, mivel elfoglaltsága van, később fog 
érkezni.  Az ülés határozatképes. Az ülést megnyitom.  
Javasolom a Képviselő-testület tagjainak, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat 
felcserélt sorrendben tárgyalja meg. Toljuk a 4 és a 6-os napirendi pontot, amíg a képviselő 
meg nem érkezik.  
 
A napirendi javaslatot a Képviselő-testület 4 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat 
nélkül elfogadja. 
 
Megtárgyalt napirend 
 
1. Javaslat Badacsonytördemic településrendezési eszközei módosításának elfogadására 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

9/2014.(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítása 
3. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 

közszolgáltatás helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.25.) önkormányzati rendelet 
módosítása 

4. Badacsonytördemic települési bűnmegelőzési és közbiztonsági koncepció elfogadása 
5. Javaslat a szúnyoggyérítésre és a költségek viselésére 
6. Faluház nyitva tartási idejének meghatározása 
7. Jövőnkért Egyesület támogatási kérelme 
8. Javaslat a Faluházban működő kondi terembe erőgép vásárlására 
9. Badacsonytördemic község 2015-2019 évi gazdasági programjának elfogadása 
10. Alpolgármester választás 
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1. Javaslat Badacsonytördemic településrendezési eszközei módosításának elfogadására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Végig részt vettem az egyeztetéseken és a képviselő-
testület is. Főépítésznél voltunk, akinek a személyében azóta változás van. Van-e kérdése 
valakinek a Fazekas Róbert tervezőhöz vagy Szalay István ügyintézőhöz az 1. napirendi 
ponttal kapcsolatban? Van-e kiegészíteni való az urak részéről? 
 
SZALAY ISTVÁN ügyintéző: Szakmai véleményt megkaptuk. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Lenne egy kérdésem, hogy ki az új főépítész? 
 
FAZEKAS RÓBERT tervező: Nincsen új főépítész. Átszervezték a közigazgatást, a megyei 
kormányhivatal vezetője gyakorolja a hatáskört. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Honvédséggel kapcsolatban még nem jelentkeztek? 
 
FAZEKAS RÓBERT tervező: Az egy másik ügy. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ha nincs kérdés, szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy 
az első napirendi pontot elfogadja? 4 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
58/2015. (IV. 28.) Kt. 
 

H a t á r o z a t o t 
 

Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
megtárgyalta a „Javaslat Badacsonytördemic településrendezési 
eszközei módosításának elfogadására” tárgyú előterjesztést és 
úgy határozott, hogy  
 
1. Elfogadja a határozat 1. mellékletét képező SzM-1 jelű 

településszerkezeti tervmódosító tervlapot, és a határozat 2. 
mellékletét képező Badacsonytördemic hatályos 
településszerkezeti terve leírását módosító dokumentumot. A 
mellékletek tartalmát a 82/2009. (XII. 29.) számú határozattal 
jóváhagyott településszerkezeti tervbe és a 34/2005. (IV. 20.) 
számú határozattal jóváhagyott településszerkezeti leírásba be 
kell építeni. 
 

2. Megbízza a polgármestert, hogy 
a.) a településrendezési eszközöket (módosító határozat és 
rendelet, valamint azok mellékleteit) – az elfogadásáról 
szóló jegyzőkönyvvel együtt – küldje meg az illetékes 
Állami Főépítész számára és az eljárásban résztvevő összes 
államigazgatási szervnek, vagy küldjön értesítést az 
elektronikus úton hitelesített dokumentumok elérési 
lehetőségéről. 
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b.) gondoskodjon a településrendezési eszközök 
nyilvánosságáról, az önkormányzat honlapján való 
közzétételről, valamint az egyes ingatlanokkal kapcsolatos 
településrendezési követelményekről adandó 
tájékoztatásról. 

  
Határidő: a) pont esetében: 2015. május 13. 

 b) pont esetében: döntést követően folyamatos 
      Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy a helyi építési szabályzatról 
szóló rendeletet elfogadja? 4 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
5/2015. (V. 11.) 

r e n d e l e t e t  
 
Badacsonytördemic község helyi építési szabályzatának és 
szabályozási tervének jóváhagyásáról szóló 4/2005. (VI. 01.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 
 
2. Badacsonytördemic Község Önkormányzata Szervezeti és Működési Szabályzatáról 
szóló 9/2014. (XII. 15.) önkormányzati rendelet módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jegyzőasszony? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: A polgármester és a jegyzőnek átruházott hatáskörei kiegészítéséről 
szól a rendeletmódosítás. A polgármester a filmforgatás célú közterület foglalás esetében 
kapott eljárási hatáskört, ezzel egészítettük ki. Illetve a képviselő-testület a jegyzőre ruházta át 
a közútkezelői hozzájárulással kapcsolatos hatáskört. A rendelet 1. melléklet módosul. 
  
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Egyéb? Van kérdés? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel a 
2. napirendi ponttal kapcsolatban? 4 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
6/2015. (V. 11.) 

r e n d e l e t e t  
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Szervezeti és 
Működési Szabályzatáról szóló 9/2014. (XII. 15.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
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3. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 
közszolgáltatás helyi szabályairól szóló 4/2015. (II. 25.) önkormányzati rendelet 
módosítása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jegyzőasszony? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az 1. melléklet módosul annyiban, hogy a díjakat kéttényezős 
díjként kell megállapítani, alapdíj és ürítési díj. A hatályos rendelet csak egytényezősként 
határozza meg. A díj összege nem változik, a szállító nem változik, tehát a rendelet más 
rendelkezései változatlan formában maradnak. Csak a díjat bontottuk meg alapdíjra és ürítési 
díjra, ennyi a módosítás. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? Egyéb észrevétele? Nincs? 
Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, hogy a 3. napirendi pontot elfogadja? 4 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül megalkotta az 
alábbi 
 
7/2015. (V. 11.) 

r e n d e l e t e t  
 
a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 
vonatkozó közszolgáltatás helyi szabályairól szóló 4/2015. (II. 
25.) rendelet módosításáról 

 
 
4. Badacsonytördemic települési bűnmegelőzési és közbiztonsági koncepció elfogadása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tegnapelőtt keresett a körzeti megbízott Nagy Ferenc és 
érdeklődött, hogy a rendőrkapitányság beszámolóját várhatóan mikor tárgyalja a képviselő-
testület.  Az a kérésem, hogy őt is vonjuk bele, hogy mikor legyen.  
Jó lenne, ha valamilyen módon mi is belépnénk a kamerás rendszerbe. Tavaly már volt egy 
pályázati kiírás, nem lenne baj ha ismét lenne rá lehetőség. Sok gondot megelőznénk egy 
kamerarendszerrel. Van-e kérdés? Amennyiben nincs, ki szavaz igennel, hogy a 4. napirendi 
pontot elfogadja? 4 igen szavazat. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Csak meg kell a testületi ülés időpontját határozni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Május hónapban várható? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Jó. Van-e kérdés? Szavazhatunk? Ki az, aki igennel 
szavaz, hogy Badacsonytördemic települési bűnmegelőzési és közbiztonsági koncepció-t 
elfogadja? 4 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
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59/2015. (IV. 28.) Kt. 
 
H a t á r o z a t o t 

 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a határozat melléklete szerinti tartalommal Badacsonytördemic 
Község Önkormányzatának Bűnmegelőzési és Közbiztonsági 
koncepcióját elfogadja. 
A Képviselő-testület kifejezi határozott szándékát a település 
bűnmegelőzési céljait és feladatait illetően, a koncepcióban 
megjelölt bűnmegelőzési intézkedéseket meg kívánja valósítani. 
Határidő: folyamatos  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 

 
 
5. Vegyes ügyek 
 
Javaslat a szúnyoggyérítésre és a költségek viselésére 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Mennyi az összeg? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: 252.000 Ft összesen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Az elején úgy írja, hogy 40 hektárban határozza meg. Azért 
kérdezem, hogy a Tördemic területe 40 hektár vagy az összes? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Mindösszesen ennyi, 252.000 Ft. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van kérdés a szúnyogirtással kapcsolatban? Fájó szívvel, 
de meg kell szavaznunk! Én másként látom ennek a dolognak a megoldását, elsősorban a 
medrek rendbetételével. Azt mondom, hogy szavazzuk meg, mert mást nem tudunk csinálni. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Olvastam a Balatoni Szövetség elnökének a levelét, amibe 
azt írja, hogy elmaradt még a tavalyi állami kifizetés is az önkormányzatoknak. De a 
szúnyogok akkor is itt vannak, sőt! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Szavazhatunk? Ki az, aki igennel szavaz, hogy elfogadja 
a határozati javaslatot? 4 igen szavbazat. 
 
A Képviselő-testület 4 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
60/2015. (IV. 28.) Kt. 

 
H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Balatoni Szövetség (8230 Balatonfüred, Kossuth u. 3.) 
megkeresésére a 2015. évre vonatkozó szúnyog elleni védekezés 
tárgyában az irtott területek nagyságát a település illetékességi 
területén - biológiai 0 ha, kémiai 40 ha - mindösszesen 40 
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hektárban határozza meg.  
Elfogadja a 2015. évi díjak hektáronkénti 1.750 Ft + 27 % Áfa 
díjat a kémiai irtásra és felkéri az Önkormányzati Hivatalt, hogy 
Badacsonytördemic község területén végzett irtás teljes  
költségének (irtás, szakértői díj) az önkormányzatra eső 
területarányos részét - mindösszesen bruttó 252.000 Ft-ot - 
utaljon át a Balatoni Szövetség MKB Banknál vezetett 
10300002- 10535058-49020011 sz. számlájára.  
A kiadás fedezetét a 2015. évi költségvetésben e célra tervezett 
elő irányzat terhére biztosítja.  
Felhatalmazza a polgármestert, hogy 2015 évre vonatkozóan a 
szúnyog elleni védekezés finanszírozása tárgyában a Balatoni 
Szövetséggel kötendő megállapodást írja alá.  
Határidő: 2015. május 1.  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester  

 
18 óra 11 perckor megékezett Kövesdi Anett képviselő. 
 
KOVÁCS GÁBORNÉ lakó: Ez hány szúnyogirtást jelent? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Van, amikor négyszer irtanak, van, amikor háromszor, attól függően, 
hogy milyen idő lesz. 
 
KOVÁCS GÁBORNÉ lakó: Azért kérdezem, mert az összeget tudjuk, de az összeg hány 
szúnyogirtást jelent? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az nem volt benn a javaslatban. 
 
KOVÁCS GÁBORNÉ lakó: Hallottam a rádióban, hogy Szigligeten nagyobb összeg szokott 
lenni. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Nem, 200.000 Ft körüli összeg szokott ott is lenni. Mert ott még 
kevesebb területet tudnak irtani, mert fokozottan védett terület. 
 
Faluház nyitva tartási idejének meghatározása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A faluház vezetőjétől, Szántai Attilánétól kérdezem, van-
e kiegészítése? 
 
SZÁNTAI ATTILÁNÉ faluház vezető: A támogatás feltétele, hogy minden hónapban egy 
napon kell úgy nyitva tartani, hogy este 21 óráig. Mi ezt úgy határoztuk meg, hogy minden 
hónap utolsó szerdáján 13 órától 21 óráig lesz nyitva a faluház. De a többi napokon ugyanúgy 
marad, ahogy megbeszéltük. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Másokat vizsgálva nekünk még sokkal jobb a 
nyitvatartási rendünk. Én tudom javasolni elfogadásra ezt a nyitva tartási rendet. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem, csak egy kérdésem van. A támogatásnak a lényege, 
hogy egyszer 21 óráig van nyitva. A rendelet 6. c) pontja úgy írja, hogy közművelődési 
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intézmény nyitva tartása heti egy alkalom 21 óra. A másik pedig közösségi szintér. A mi 
faluházunk a közösségi színtérhez tartozik. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Igen. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Köszönöm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van még kérdés? Szavazhatunk? Ki szavaz igennel, 
hogy elfogadja a javaslatot a faluház nyitva tartási idejének meghatározásához? 5 igen 
szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
61/2015. (IV. 28.) Kt. 

 
H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Faluház nyitva tartását az alábbiak szerint határozza meg: 
kedd – szombat napokon 10.00-18.00 óra 
minden hónap utolsó szerdáján 13.00-21.00 óra 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
 

 
Jövőnkért Egyesület támogatási kérelme 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A Jövőnkért Egyesületnek van itt egy kérelme 402.700 
Ft összegben, a villanyoszlopokon levő virágtartók rendbetétele, beültetése céljából jutatott el 
támogatási kérelmet a képviselő-testülethez. Elég sommás összegről van szó, főleg az idei 
évet tekintve. És kérdések merülnek föl, hogyha mondjuk, meg van ez az egész dolog, akkor 
ki fogja tovább kezelni. 
 
MAURER TAMÁSNÉ Jövőnkért Egyesület: Bódisné állította össze a kérelmet, de ő most 
nem tudott eljönni. Megnézte a környező boltokban is, hogy milyen áron vannak a virágok. 
Úgy tudom a polgármester úrral kétszer is telefonált az ügyben, hogy meg vannak-e a két 
évvel ezelőtti cserepek. Hogy mi annak a sorsa? Úgy tudom, hogy a cserép 70.000 Ft-ot 
nyomna ebben az egészben. Ha meg lenne, annyival kevesebb lenne ennek a költsége. 
Ezeknek a beültetése és felhelyezése ez az egyesületnek a feladata lenne.  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ma hívott a Szilvi megint. 450 db cserép van, ami 
használható az előzőekből. Előzőekben is próbált találkozni velem, nem rajtam múlott én 
nyitott voltam. 
 
MAURER TAMÁSNÉ Jövőnkért Egyesület: Ha meg van a cserép, akkor 70.000 Ft-tal 
csökkentené a költségeket. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Akkor 88.000 Ft-tal. 
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MAURER TAMÁSNÉ Jövőnkért Egyesület: Akkor annak a felhelyezése és beültetése lenne, 
ami előzőleg is volt. Mi úgy emlékszünk rá, hogy évekkel ezelőtt 800.000 Ft volt a virágosítás 
költségvetése. Ha ezt megnézzük - nincsen virág évek óta - akkor ez egy alacsonyabb költség. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: 500.000 Ft minimum az öntözés. 
 
MAURER TAMÁSNÉ Jövőnkért Egyesület: Az öntözést nem vállalta fel az egyesület. El 
lehet gondolkodni, hogy most költsünk, a falura vagy ne költsünk. Mindenhol van virág, meg 
eddig itt is volt virág. Ez egy vonzó dolog volt, akik a településre beléptek elmondták, hogy 
milyen gondozott a település, mivel a virág jelentősen feldobta. Ilyen alapon már holnaptól a 
füvet sem kell lenyírni, mert az is pénzbe kerül. Nekem az a véleményem, hogy 
mindenképpen, vannak munkások a faluban, egy héten kétszer megöntözik, ha esik az eső, 
annyiszor sem kell, de minden hol van! Most akkor még mit vegyünk el a falutól. Döntsenek 
benne, hogy kinek milyen az esztétikai és egyéb ízlése. Mikor nap, mint nap jönnek- mennek 
a faluban a turisták, úgy gondolom, hogy ez a kiadás nem egy akkora kiadás akárhogy 
nézzük, a falu megítélése, jellege, formája szempontjából. Ha bejönnek, látják, hogy nem 
üresen lógnak ezek a virágtartók, hiszen szintén pénzbe került, hogy felkerüljenek. Sokkal 
jobban érzem magam egy településen, ha látom, hogy ez egy gondozási forma például. De 
lehet, hogy önök másként gondolják, úgyhogy döntsenek benne. Akarnak virágosítani ilyen 
formán, vagy nem. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az a gond, hogy a vele járó költségek nagyon magasak 
másnaponként locsolni kell. 
 
MAURER TAMÁSNÉ Jövőnkért Egyesület: Nem kellett őket minden másnap locsolni! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Eszter én tisztességgel megvártalak! Én is elvárom, hogy 
meghallgassál! Úgy gondolom, hogy nagyon magas költségekkel jár, nem tudjuk, hogy hány 
embert kapunk. És való igaz, hogy széppé lehet tenni a falut, de ennek nagyon nagy a költség 
vonzata. Amikor túlterhelt a település nyáron, iszonyatosan sok szemét halmaz van elhagyva. 
Folyamatosan, ma délután is egyeztettem az emberekkel, hogy a Ranolder utcát ki kell 
kapálni, kaszálni kell, megyünk Lábdi felé. Ez durván a kis traktorral és két emberrel 11 óráig 
zajlik le. Mellette még szemetet kell szedni. Jelen pillanatban vannak olyan fontos dolgok, a 
vizes blokk és a kabinok rendbetétele, ami úgy gondolom, hogy sokkal fontosabb lenne, hogy 
a strand használható legyen. Eljutottunk addig, hogy van egy használható létesítmény. Biztos 
igazad van a virággal kapcsolatban, de egyrészt most nem támogatnám ezt a dolgot, mert 
nagyon nagy terhet ró a költségvetésünkre. 
 
MAURER TAMÁSNÉ Jövőnkért Egyesület: Péter, kb. 3-4 éve halljuk, hogy nagy terheket ró 
a költségvetésre. Tavaly is itt volt 19 ember és gyakorlatilag egész nyáron nem volt rend a 
faluban. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem egy olyan javaslatom lenne, hogy maradjunk annál, 
hogy esztétikailag nézzen ki jobban a falu, a másik oldalon maradjunk amellett, hogy 
költségcsökkentés legyen. Azonnal nem ilyen nagy mennyiségben tennénk ki virágot, és nem 
terhelné meg annyira a közmunkásokat sem. Van a strand, a strand felől feljövő utca ott is volt 
virág, illetve legyen a faluba bejövő utca ami a 71-es főútról jön be, az csak pár oszlop. Pár 
cserépről van szó, ez az első évnek lenne a megoldása. Ez szerintem költségben is kevesebb 
lenne, az emberek munkaidejében is kevesebb lenne, viszont már elindulhatnánk, hogy a 
következő évben tovább folytassuk. Mind a két részen úgy gondolom, hogy sok ember 
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közlekedik. Nem azonnal az egész falut bevirágosítani, viszont egy lépést meg lehet tenni 
afelé. Nekem lenne egy ilyen alternatív javaslatom. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Nekem szintén az lenne a javaslatom, ha megfeleznénk és 
nem 240 cserép menne ki, hanem kimenne 120, minden második oszlopra. A tartókat 
mindenféleképpen le kell szedni, mivel el vannak használódva. Ha minden második oszlopon 
lenne virág, mindjárt jobban nézne ki a település. Nekem az a javaslatom, hogy felezzük meg, 
és úgy fogadjuk el! 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Régebben egyforma mértékben szoktak kapni a civil szervezetek 
támogatást, szerintem, ami abból kijön, annak arányában kellene ezt a virágosítást 
megcsinálni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én is úgy érzem ezt a dolgot! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Idén úgy határoztunk, hogy egy összeg van és benyújtják az 
igényeiket az egyesületek. Nem korlátoztuk le őket, hogy most csak 100.000 Ft-ot kérhetnek. 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Úgy gondoltam, hogy van a keretösszeg és ahány civil szervezet 
van vagy egyesület, annak arányaiban kellene elosztani a bent levő pénzt. 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Ez nem jó, mivel a Polgárőrségnek több támogatásra van 
szüksége, a Vöröskeresztnek kevesebbre van szüksége. Általában a Jövőnkért Egyesület 
illetve a Nők a Balatonért Egyesület szokott egyforma összeget kapni. 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Hát akkor legyen úgy! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én is maximálisan javaslom, hogy ha a Nők a Balatonért 
Egyesület kap 100.000 Ft-ot akkor kapjon a Jövőnkért Egyesület is 100.000 Ft-ot. Tegyék 
hozzá a többit élő erő formájába. Ezt én így tudom támogatni. Úgy gondolom, hogy aránylag 
reálisan van elosztva ez a dolog. Ezt tudnám támogatni ekkora összeggel. De ezt a 402.700 
Ft-ot túlzottnak tartom. A vele járó dolgok pedig elég nagy terhet rónak a falura. Én azt is 
elfogadom, hogy biztosan változtatni kell az egész, de az idén én nem javasolnám ezt a 
túllépést ezen a 100.000 Ft-os kereten. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Maximum két utca legyen felvirágozva, és kevesebb lesz. 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Abból a keretösszegből! 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Vissza kellene szerintem térni rá, legközelebb! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Figyelembe kell vennünk azt is, hogy vannak 
befejezetlen dolgok is, amik tőlünk függetlenül alakultak így. Akár a meder kapcsán, akár az 
egyéb dolgok kapcsán. Ha egyszer elkészült, akkor könyörgöm, tegyük használhatóvá. 
Legyen egy zuhany, legyen egy kabin, ami használható ilyenekre koncentráljunk, mert ez 
vonzza a turistákat. 
 
BOGNÁR ANDREA főtanácsos: Nem lenne az jó ötlet, ha a virágot az önkormányzat 
vásárolná? 
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CSONKA GERGŐ képviselő: Nem lehetne azt, hogy erre újból visszatérünk, és ahogy az 
Anett mondja, a két útszakaszra kiszámolnánk, hogy mennyi lenne. Lehet, hogy úgy sokkal 
kevesebb lenne, talán csak 150.000 Ft. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor csúsztassuk el, és kérjünk még árajánlatot. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Nagyon csodálatos volt a parkosítás az önkormányzat körül. Az 
mennyibe került? 
 
HORVÁTH ISTVÁN lakó: Harmincezer forintért egy teherautó virágot hoztam. Miért nem 
kér a testület több helyről árajánlatot? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Most beszéltünk arról, hogy egy új kalkulációt 
dolgozunk ki, az Anett épp most vetette fel, én is javasolnám, hogy dolgozzák át, és a 
következő testületi ülésre konkrétan megnevezve utcákat, hogy hány virágról van szó, térjünk 
vissza erre a dologra, én ezt támogathatónak tartom. 
 
PAPP JENŐNÉ lakó: Még egyet! Virágozni tavasszal kell! Most már május lesz! 
 
SZABÓ IMRE képviselő: A muskátli szezon most kezdődik! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Anett! Valakivel dolgozzák át ezt, jó? És visszatérünk 
erre rá a következő testületi ülésen. Ki szavaz igennel, hogy elnapoljuk a Jövőnkért Egyesület 
támogatási kérelmét? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Jó, én vállalom!  
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ki szavaz igennel, hogy elnapoljuk a Jövőnkért 
Egyesület támogatási kérelmét? 5 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozta az alábbi 
 
62/2015. (IV. 28.) Kt. 

 
H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete 
a Jövőnkért Egyesület kérelmét elnapolja, és új javaslatot dolgoz 
ki a virágosításra. 
Határidő: 2015. május 20. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
   Kövesdi Anett képviselő 

 
Javaslat a Faluházban működő kondi terembe erőgép vásárlására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése, egyéb észrevétele? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem egy olyan kérdésem van ezzel kapcsolatban, hogy 
100.000 Ft-ot biztosít az önkormányzat. Én nem értek annyira a költségvetéshez, de ez 
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hogyan lesz lekönyvelve? Adunk 100.000 Ft-ot és kész, vagy 50 %-ban az önkormányzat 
tulajdona lesz az erőgép, és a leltárba hova fog kerülni? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az önkormányzat számlájára, az önkormányzat nevére fogják 
megvásárolni a fiatalok. A 100.000 Ft-ot kiegészítik durván 80.000 Ft-tal, és az önkormányzat 
tulajdonába kerül, és az önkormányzat veszi nyilvántartásba. 
 
VOLLMUHT PÉTER polgármester: Ha már az Anett elkezdte, meg kell szabnunk egy 
határidőt, amíg a tevékenységet legitimmé kell tenni. Csak akkor lehet legális ez a dolog, 
hogy ha egy bejegyzett civil egyesület áll mögötte. Az engedélyt meg kell szerezni ehhez a 
teremhez, mert nem veszélytelen, és ha valakire ráesik egy súlyzó vagy valami…… Ezzel a 
feltétellel én tudom támogatni, de nekem ez lenne a kérésem.  Nem tudom, hogy támogatja-e 
a testület vagy sem ezzel a feltétellel. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Majd hozom a névsort, hogy kik azok, akik lejárnak korcsoport 
szerint. Kik azok például, akik tapasztaltabbak és egyedül is lejárhatnak. A kezdők mindig 
úgy szoktak lejárni, hogy akár én vagy más tapasztalt személy lemegy velük edzeni. Én már 9 
éve lejárok és mindig segítünk egymásnak és ebből nincs baleset. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor kinek van még kérdése? Gergő Ön mondja meg, 
hogy mikorra szerzik meg az engedélyt, mikorra lesz bejegyzett egyesület? Mondjon egy 
időpontot! 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Javasolnám azt, hogy ha nem önálló egyesület akar lenni, 
akkor egyesülethez is kapcsolódhat. Tapolcán már van sportegyesület akár annak egy 
alosztálya is lehet. Akkor talán több támogatást is tudnának szerezni. Nem biztos, hogy önálló 
egyesületként fenn tudják tartani magukat. Ennek érdemes lenne utána járni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Ez is támogatható, de legyen engedélyeztetve a helyiség, 
az ördög nem alszik. Gondolom, érti Gergő, hogy miről beszélek. Mi az időpont? Mi legyen 
az? 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Két hónap. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor mondjuk ki az időpontot, július 31. 
 
DR.HAJDU GÁBORNÉ lakó: Polgármester úr az előbb volt arról szó, hogy rendetlen sok 
helyen a falu. Nem lehetne kötelezni a telek tulajdonosokat, hogy a kerítés előtt is legyenek 
szívesek tegyenek rendet. Ne csak a kerítésen belül, hanem azon kívül is. Az ember szégyelli, 
ha jön vendég vagy idegen, hogyan néznek ki az utcák. Akár a Pince utcában, akár a Herczeg 
Ferenc utca egész végig. Egy-két háznál le van kaszálva, rendbe van téve, máshol nem. Nem 
lehetne hozni egy olyan rendeletet, hogy meghatározott napokon nyírhassuk a füvet? Mert 
állandóan mennek a fűnyírók, és már sokan lázadnak miatta.  
 
SZABÓ IMRE képviselő: Szőlőhegyen lakunk. Miért ne lehetne! 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Vasárnapi dolgot tiltsuk meg, mert abban én is benne 
vagyok, hogy vasárnap ne dolgozzanak az emberek. Meg lehet oldani? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Hogyan tudja a testület betartatni? Lehet alkotni rendeletet. 
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SZABÓ IMRE képviselő: Nincs értelme. Szőlőhegyen lakunk, a nyaralósok csak hétvégén 
tudnak jönni, aki meg itt él az egész héten dolgozik, neki meg a hét vége lenne jó. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor szavazzunk az erőgép vásárlásáról. Ki szavaz 
igennel, hogy támogatjuk a kondi terembe az erőgép vásárlását azzal a feltétellel, hogy 
bejegyzett egyesület lesz vagy civil szervezet és július 31-ig párhuzamosan az engedélyeztetés 
megtörténik? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: De addig a gép meg lesz vásárolva? 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Igen. Ki szavaz igennel? 5 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
63/2015. (IV. 28.) Kt. 

 
H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
a Faluházban működő kondi terembe vásárolandó erőgéphez 
100.000 Ft-ot biztosít az általános tartalék terhére, azzal a 
feltétellel, hogy a kondi-termet használó fiatalok, tegyék meg a 
szükséges intézkedéseket a hivatalos engedélyeztetéshez.  
Megbízza a polgármestert, hogy a kérelmezőket tájékoztassa a 
Képviselő-testület döntéséről és az erőgép megvásárlásával 
kapcsolatos intézkedéseket tegye meg.  
Felszólítja a kondi-termet használó fiatalokat, hogy tegyék meg 
a szükséges intézkedéseket a hivatalos engedélyeztetéshez 2015. 
július 31-ig. 
Határidő: a gép vásárláshoz: 2015. május 5. 
      az engedélyeztetéshez: 2015. július 31. 
Felelős: Vollmuth Péter polgármester 
   Csonka Gergő képviselő 
 
 

KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Polgármester úr a vegyes ügyekhez lenne egy kérésem! A 
hivatal épülete előtt a nemzeti színű zászló rongyos, a törvény azt előírja, hogy azt le kell 
cserélni. A falu zászlaja már hiányzik nagyon régóta meg az uniós a zászló is.. Az oszlop azért 
lett felállítva, hogy ki legyen a zászló téve. Szeretném, ha ez megvalósulna, nehogy büntetés 
legyen belőle. Köszönöm. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Meg van rendelve. 
 
TÓTH LÁSZLÓ lakó: Péter, nekem is lenne egy kérésem, a turizmushoz. A bolt előtt kellene 
a fák közé két pad, mert ott üldögél mindenki, még a kerítésen is, és kellene még egy 
szeméttartó is. Ugyanis, azaz egy kuka nagyon kevés a bolt előtt nyáron. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Erről beszéltem! Van, aki beteszi és van, aki elviszi a 
szemetet, a kerékpáros turizmusnak ez a mellékhatása. Amennyire tudunk, figyelünk rá. 
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Rakhatunk 4 kukát, akkor 4 kuka fog feltermelődni. Megpróbáljuk valahogy kezelni a dolgot, 
nem egyszerű. 
 
4. Badacsonytördemic község 2015-2019 évi gazdasági programjának elfogadása 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van kérdése? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nekem lenne. Az egyik kérdésem az a következő. A település 
adottságaival kapcsolatban ugye 4 buszmegállót említ a tervezet. Nekem a 71-es úton levő 4 
buszváró illetve benn a faluban kettő, azaz 6. A kérdésem arra vonatkozik, hogy a Szigliget 
felőli buszváró hozzánk tartozik-e? 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Csak az épületek vannak felsorolva, a Szigliget felőli buszváró is a 
községhez tartozik. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A másik kérdésem, hogy a programban le van írva, hogy 
Badacsonytördemicen számos civil szervezet működik. A számost kellene konkretizálni. A 
honlapon fent van számos civil szervezet, akikről nem igazán tudunk, egy részük már 
megszűnt. Ha konkretizálnánk a programban, hogy mennyi. A közmeghallgatás során 
elhangzott a következő. Az egyik az volt, hogy a buszvárókkal kapcsolatban az egyik 
probléma az, hogy a Szigliget felőli oldal nem is a mi tulajdonunk. Viszont sokan utaznak 
akár Hévíz vagy akár Balatonfüred felé, és azon a részen nincsen buszváró. Illetve a lejárás a 
téli időszakban akár 16 óra utáni időszakot nézzük, amikor jönnek haza a diákok iskola után, 
akkor már sötét van, veszélyes, mert az autós is hiába világítja meg, van amikor az utolsó 
pillanatban látja meg a gyalogost. A faluban lévő buszváró is az egyik elavult, a másik oldalon 
pedig nincs is olyan, ami megvédene az esőtől vagy akár a hótól, széltől vihartól. Tehát ezek 
elhangzottak. Gyakorlatilag 4-4,5 évre szól ez a tervezet. Az egyik része a költségeknek úgy 
tűnik, hogy pályázatra várunk, a másik felére próbálunk a költségvetésből pénzt átirányítani. 
Bekerülhetne-e ha már többen is igényelték ezeknek a buszváróknak a felújítása? 
Utánanéztem és kinyomtattam, hogy kb. egy buszvárónak a elkészítése az 500.000 Ft 
környékén mozog. Ezt különböző cégek ajánlják. De ha helyi vállalkozótól kérnénk be 
árajánlatot, hogy ő mennyiért készítené el, akkor lehet, hogy ezt tudnánk csökkenteni. Mivel 
4,5 évről van szó, és ha már a Lábdi strand is rendesen működik akár a következő évben vagy 
akár évente egy-egy buszváró felújítását esetleg betervezni. Ugyanúgy pályázatokra 
odafigyelni, ha esetleg van ilyen. De mellette megnézni, lehet, hogy a következő évben van 
annyi pénzünk, hogy arra át tudnánk csoportosítani. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Tisztázzuk, hogy a faluban levő kettő buszmegállóról 
van szó. Egy speciális helyzet van, az egyik közterület járda, amin meg lehet valósítani ezt a 
dolgot. A másik nem a mi területünkön van, az alumínium szerkezet. Én nem tudom 
támogatni, hogy ott felújítsunk egy buszmegállót, mert a tulajdonos lehet egyszer azt mondja, 
hogy nem adja a területet. Egy építészt kellene megkérdezni, hogy milyen lehetőségünk van. 
Két oldalt nyitott, fedett, ami esztétikailag is megfelelő. Kellene egy szakember hozzá, én egy 
esőbeállóra gondolok. Oldalról nem lehet, mert lezárjuk a járda forgalmát. Az a nagy baj 
ebben a dologban. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Ezt értem. Tudomásom szerint a tulajdonos, akinek a területén 
a buszmegálló van, átadná az önkormányzatnak. Meg kellene érdeklődni azt, hogy mekkora 
lenne azaz összeg, amiért hajlandó lenne az önkormányzat tulajdonába adni, az egyik oldalt 
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gyakorlatilag megoldaná. A másik oldalon szintén valami hasonlót lehetne. Ott is egy olyan 
terület található, ami tudomásom szerint nyaraló, és csak a kőkerítés van meg. Azonkívül, 
hogy beáll a tulajdonos időnként autóval, azon kívül nem csinál semmit. A kőkerítés 
egyébként esztétikailag is rondán néz ki. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az egy háznak a fala. Nem mindegy. Lehet, hogy 
ragaszkodik hozzá az illető és azonnal ugrani fog, ha megtudja, hogy az ő házából elveszünk 
egy darabot. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Az első lépést kellene megtenni ennek érdekében. Én csak arra 
gondolok, hogy ott van a 4,5 év.  A másik meg a világításhoz kapcsolódik, mivel a programról 
beszélünk és nem arról, hogy azonnal megvalósítsuk. Ennek is utána néztem. A közvilágítás 
nem a faluhoz tartozik, de vannak ilyen alternatív lehetőségek, mint például napelemes 
köztéri világítás. Ehhez szintén hoztam anyagot. Ezzel kapcsolatban a cégek amelyeket 
megnéztem Nemesvámost illetve Balatonfüredet említették. Azon túl, hogy környezetbarát és 
takarékos is, esetleg mivel nem kell semmilyen vezetéket letenni, nem kell ásni, magát az 
oszlopot a napelemmel együtt a világítással el lehet helyezni. Ezzel a 71-es út felé meg 
lehetne oldani a vasút alatti rész megvilágítását. Van ahol az egész település közvilágítását 
mivel környezetbarát próbálják átalakítani erre. Néztem az árakat. Mindegyik cég külön 
árajánlatot tud adni, külön foglalkozik önkormányzatokkal. Magánembereknek más 
árajánlatot adnak meg. Azt is megadja, hogy milyen távolságban lehet letenni. Lehet, hogy 
nem is olyan sok oszlopról lenne szó, esetleg a Nemzeti Park beleegyezne abba. Készítettem 
télen délután 16.30-kor képet, a vasúti átjárónak a lámpáját lehetett látni és semmi egyebet. 
Ugye idősek is járnak és fiatalok is az iskolából. Valamilyen módon lehetne ezen is segíteni. 
Megint csak azt javasolnám, hogy a 4,5 éves tervbe kerüljön bele. Utána lehetne nézni, és 
amikor tudjuk akkor esetleg beépíteni, megvalósítani. 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Én is jó dolognak tartom, de amíg a falu nem lesz bekamerázva 
addig fölöslegesnek is. Mert az lesz az első, hogy ellopják belőle az akkumulátorokat meg 
ellopják belőle a napelemet. Sajnos az összes külterületen, ahol állattartás van, és 
villanypásztorral van körülkerítve, az első sötét éjszakában ellopják az akkumulátorokat, 
napelemeket. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A négy éves tervben benne van a be kamerázás is. 
 
SZABÓ IMRE képviselő: Azért mondom, hogy ha az a dolog megvalósul, akkor 
biztonságosan lehet, de amíg nem biztosan el fogják lopni. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Én csak annyit szeretnék, hogy ebbe a 4 éves tervbe vegyük 
be. Szoktak pályázatokat is kiírni településfejlesztéshez kapcsolódóan. Most új pályázati 
időszak van, hátha lesz egy olyan pályázat, amelyben megoldható, és akkor érdemes vele 
foglalkozni. Talán a nemzeti park is rábólint, hogy lehetséges. 
 
CSONKA GERGŐ képviselő: Annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy a Kisfaludy Sándor utca 
végén a temető után lefele, ott sincs közvilágítás, koromsötét van, nem is lehet arra elsétálni. 
Annyi előnyünk van, hogy ott meg vannak az oszlopok is, 3 db. Maximum 2 lámpát kellene 
beletenni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Pontosan melyik? 
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CSONKA GERGŐ képviselő: A temető után megyünk a híd felé. Ott nagyon sötét van. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még hozzáfűzni valója a napirenddel 
kapcsolatban? 
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A tervben benne van, hogy 2015. évben a strandon levő 
vizesblokk és kabinok felújítása. Amikor volt az országgyűlési választáson a faluházban itt az 
összejövetel volt egy ígérvény, hogy lesz pályázat kiírva településeknek. Akkor arról volt szó, 
hogy az önkormányzat is pályázik. Hogy ezeket a strandon minél előbb meg tudjuk valósítani. 
Ezt szeretném, hogy ha ez minél előbb megvalósulna. Nagyon ígérték. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Benne van a pakliban, hogy pályázni fogunk. Itt a nyár a 
nyakunkon, átmeneti megoldásként fel kell újítani a vizesblokkot meg a kabinokat. Annyira 
össze kell hozni, hogy lehessen használni. Van egy jogerős építési engedélyünk, azt viszont 
beadhatjuk menetközben pályázatra. Ezt egy fertőtlenítő meszelés, festés kell elvégezni, meg 
a vécéket zuhanyzókat rendbe kell tenni. Durván olyan 180.000 Ft körül van a vizes része. 
Festést, majd körbe járjuk, azt is meg az ajtóknak a rendbetételét is.  
 
KÖVESDI SÁNDOR képviselő: Még egy kérdésem lenne. Lent a parkban volt az 1848-as 
szobor talapzat meg a nagy Magyarország márványtáblánk. Amikor el lett szállítva az oszlop 
és meg lett szűntetve az 1848-as emlékhely, akkor is felvetettem, hogy fű alatt lett onnét 
kiemelve. Nem lett testületi határozat, hogy azt onnét el lehet vinni, azt egy testület állíttatta 
oda. Ennek a megszűntetésére szintén testületi határozat kellett volna, s akkor azt ígérted, 
hogy vissza lesz állítva és helyre lesz állítva az a 1848-as emlékhely ott. Ott vannak a 
zászlórudak is ha jól emlékezem. Úgy van a zászlórendünkben, hogy azt is ki kell lobogózni. 
Szerintem, az sincs visszavonva még. Szeretném azt is, hogy annak a parknak is valamilyen 
formája legyen. Fent a játszótér felől nagyon szép, nagyon jól néz ki, lent egy sivár valami, 
egy rét. Azt is lehet mondani. Valamit arra is találjunk ki, hogy egy elfogadható kis park 
legyen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kinek van még hozzáfűznivalója? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Olvastam az iskolával kapcsolatos elképzeléseket is. Nekem 
egy olyan megjegyzésem lenne ehhez kapcsolódóan, hogy beszéltem a tankerület vezető 
asszonnyal is, amikor ez felmerült. Itt voltam akkor is, amikor Benkő Katalin tanártanító 
összehívta a szülőket és tájékoztatót tartott. Egy pontosítást tettem az ő beszédéhez. Úgy 
gondoltam, hogy a szülőkhöz szól, akkor nem rám tartozik. Egy olyan megjegyzésem azért 
van, úgy tájékoztassuk a szülőket, hogy a 8 fő indításával el lehet indítani egy iskolát ez tény 
és való, de én ott hallottam a következőt, hogy csak önálló osztályokba fognak tanulni ezek a 
diákok. Szeretném azt hozzátenni, hogy nem. A köznevelési törvény is megadja azt, hogy mi a 
minimális létszáma egy osztálynak. És rákérdeztem erre a tankerület vezető asszonynál is, 
hogy ő ezt hogyan látja, kértem tájékoztatást. Ugyanabban erősített meg, hogy ha 8 fővel 
indítunk, következő évben is csak 8 fő lesz az általános iskola 1. osztályában, 8 fő a 2. 
osztályban az akkor egy osztály lesz, két különböző évfolyam. Bár megadják a plusz órákat, 
ami esetleg magasabb óraszám lenne a másodikas gyereknek, mint az elsősnek. Ez az egyik 
meglátásom. Tehát, hogy pontosabb tájékoztatás legyen. Iskola mellett vagyok abból a 
szempontból, hogy én is tanár vagyok. Jól látom azt is, hogy ahol iskola van, ott több ember 
van. A másik oldala az, hogy én egy olyan iskolába tanítok, ami talán azért nem vonzó a 
gyerekek számára mert az önkormányzat és a fenntartó tankerületek sem nyújtanak olyan 
anyagi támogatást amelyből azt az iskolát fenn lehetne normálisan tartani, illetőleg széppé 
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tenni. És közben azt látjuk, hogy más iskolák akár a tapolcai vagy a badacsonytomaji iskolára 
gondolok, mind kinézetben mind pedig tartalomban sokkal többet nyújtanak, mint az ilyen 
kisebb iskolák. Badacsonytomajon voltunk egy bemutatón és még nekem is leesett az állam, 
nem tudtam a Tomaji iskoláról, hogy milyen sok lehetősége van egy diáknak ott, amit 
felhasználhat, a 21. századi oktatás nevelés során. Az alakuló ülés előtt összeültünk és 
beszélgettünk arról, hogy milyen lehetőségekkel kellene a falunak élnie az oktatás nevelés 
terén. Egy bölcsőde is elhangzott. Esetleg nem felsőbb osztály felé mennénk, hanem egy 
kicsivel lejjebb. Azt viszont tudom, hogy Tapolcán a bölcsőde telített, és várólista van a 
gyerekeknek, illetve a szülők részére. Ha egy gyerek óvodába megy, akkor tudják felvenni a 
következőt. Mivel az óvoda épületről volt szó az iskola esetében is első alkalommal, úgy 
gondolom, ha talán a bölcsőde felé is elmennénk. Akkor lehet, hogy megtennénk az alapot 
ahhoz, hogy a bölcsödéből az óvodába kerüljön a gyerek. Mondjuk, az óvodában ne csak egy 
csoport legyen, hanem akár két csoport is legyen. És az onnan kijövő gyerekek az iskola 
megteremtésének az alapjai. Én ezt megint egy lehetőségnek gondolnám. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Akkor nem zárkózik el attól, hogy ha a feltételek 
olyanok, akkor elmenjünk a felé, hogy itt egy alsó tagozatot elkezdjünk. Ha a feltételek 
olyanok. Azért örülök neki, mert amikor volt az óvoda az átalakítása és össze lett hívva itt egy 
szülői értekezlet és sajnos a vezető óvónő nem hozta elő azt a lehetőséget, amit előtt be 
kínáltunk, ezt a helyi lehetőséget a faluházba. Szóba jött a lábdihegyi üdülő és egy másik hely. 
Az összes szülő ugrott arra, hogy itt helyben legyen megoldva. Nem akarom túl ragozni ezt a 
dolgot, én is azt mondom, hogy meg kell teremteni a feltételeket. Magyarul ne zárjuk ki ezt a 
lehetőséget. Támogatható? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Én azt mondom, hogy újabb lehetőségként meg kellene 
vizsgálni a bölcsőde felé történő nyitást. Azt mondom, hogy be kellene írni a bölcsödét és a 
kettő közül ami könnyebben megvalósítható. Ha az alapoktól megyünk el, akkor is 
megérhetjük, hogy legalább az óvodát tudjuk bővíteni. És ha az óvoda bővül, akkor 
eljuthatunk oda, hogy újra itt legyen egy alsó tagozat, ahogyan régen volt. Hozzáteszem, hogy 
már 21. századi módszerekkel tanítunk, 21. századi lehetőségeket adunk a gyerekeknek. Én 
nem tartom jó ötletnek, ha visszamegyünk a korábbi időszakokhoz, mert saját magam is 
tapasztalom, ha nem adom meg azt a lehetőséget, azt az óra mennyiséget, hogy kipróbálja 
magát a gyerek, akkor kudarcot fogok okozni neki. És utána pedig munkanélkülieket 
teremtek. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Van arra lehetőség, hogy bölcsőde az óvodán belül, de külön 
bölcsőde azt nem gondolom, hogy …… 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nem önálló. Tapasztaltam azt, hogy Tapolcán a bölcsőde 
telítve van. Viszont az óvoda nem vehet fel elvileg bölcsődés korú gyerekeket, de a szülő 
elmenne dolgozni. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Van valakinek ezzel a napirenddel kapcsolatban kérdése, 
hozzászólása? 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Az újsághoz kapcsolódóan én megnéztem egy 2011-es számot, 
illetve a mostaniakat. Megbeszéltük már korábban, hogy az egy pozitív dolog, hogy felvállalta 
a Fürdőegyesület, hogy kiadja az újságot, illetve anyagi szempontokat figyelembe véve csak 
kéthavonta tud megjelenni. Viszont úgy gondolom, hogy a 2011-ben megjelent újságnak a 
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színvonala, kinézete sokkal látványosabb és sokkal szebb volt. És akkor más volt a szerkesztő 
illetve akkor az önkormányzat felügyelte. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Úgy volt odaírva. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az Alapítvány. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A 2011-es színvonala magasabb szintű, mint a most megjelent 
újságé. Akkor az Alapítvány több pénzt adott bele, esetleg visszamehetnénk arra a 
színvonalra, főleg, hogyha kéthavonta jelenik meg. Esetleg azzal is, hogy az önkormányzat 
felügyeli a szerkesztést. Nekem egy ilyen javaslatom lenne. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Nem tartom szerencsésnek, hogy egy önkormányzat 
csinálja, mert akkor kimondják a cenzúrát. Anett óvatosan kell, higgye el nekem, jót akarok. 
Ne legyen egy önkormányzat felügyelője egy újságnak. Biztos, hogy van igazság abban, de 
higgye el nem jó, ha egy önkormányzat felügyel egy újságot. Akkor valamilyen módon rossz 
irányba megy a dolog. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Nem mondom, hogy az önkormányzat felügyelje az újságot, de 
jelen pillanatban olyan dolgok is hiányoznak belőle….. Beszéltünk róla, hogy a honlapon elég 
sok információ megjelenik. Viszont, én ahhoz a generációhoz tartozom, akinek otthon Internet 
van, megyek és megnézem. Elhangzott egy testületi ülés alkalmával egy idősebb lakostól, 
hogy ő most mit csináljon, mert neki nincsen Internete, sem számítógépe. Ő nem jön be a 
faluházba, és nem ül le a számítógép elé. Még mindig úgy tűnik, hogy a faluban az újság az 
alapja a tájékoztatásnak. Tehát, hogy mindenről tájékoztassuk a falu lakósait. Ezért mondom, 
hogy én megnéztem a honlapon a 2011-es illetve a mostani újságot és ha összehasonlítom, 
hatalmas különbség van közöttük. Nem gondolnám azt, hogy a Fürdő Egyesület ne adjon ki 
hírlevelet, de hogyha az önkormányzathoz úgy kapcsoljuk, hogy önkormányzati tájékoztató 
felületet is beteszünk, nem gondolom, hogy a polgármester úr álljon oda és cenzúrázza a 
dolgokat, hanem egy olyan emberrel, aki meg tudja úgy oldani, hogy kicsit magasabb 
színvonalon és bekerülnek olyan dolgok is, mint a testület munkája, tehát a tájékoztatást 
megvalósítja. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Én azt javasolnám, hogy a legközelebbi testületi ülésre 
hívjuk meg a Fürdő Egyesületet, és beszéljük át ezt a dolgot. Most is vannak itt tagok a Fürdő 
Egyesületből, de akik kompetensek ebben ők nincsenek itt. Ezt javasolnám. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Jó. Én csak azt szeretném, ha visszatérhetnénk a 2011-es 
állapothoz. 
 
LUTÁR MÁRIA jegyző: Akkor felolvasnám, hogy mivel egészítenénk ki a gazdasági 
programot. Civil szervezeteket konkretizálni, buszmegállók felújítása és új buszmegálló 
építése, közvilágítás megoldása a 71-es főúttól a faluig, napelemes megoldással, temető - 
Szent István utca között közvilágítás, Debreczeny Gyula utcában levő park alsó részének 
rendbetétele, visszaállítása, zászlótartók rendbetétele. 
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KÖVESDI SÁNDOR képviselő: A 2000-es évek elején szép volt az a jelenet, amikor fáklyás 
menettel elindultunk a hivataltól, fölmentünk a temetőhöz, koszorúzás és fáklyás menettel 
tovább, a parkban megint megemlékezés volt, szép kis jelenet volt a településen. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Valamit fogunk ott csinálni, ami jellemző a 
Badacsonyra, Tördemicre. Ez elegendő így? 
  
LUTÁR MÁRIA jegyző: Az óvoda-bölcsőde intézmény fejlesztése. A Tördemici Hírlevél 
színvonalának fejlesztése. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: Gyakorlatilag a Hírlevél költségeinek a támogatása. Csak egy 
megerősítés és egy felvetés volt. 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: A legközelebbi testületi ülésen még visszatérünk erre. Ki 
az, aki ezekkel a kiegészítésekkel elfogadja a település gazdasági programját? 5 igen szavazat. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal tartózkodás és ellenszavazat nélkül meghozza az 
alábbi 
 
64/2015. (IV. 28.) Kt. 
 

H a t á r o z a t o t 
 
Badacsonytördemic Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Badacsonytördemic Község Önkormányzatának 2014-2019 évi 
gazdasági programjának tervezetét megtárgyalta és az alábbi 
kiegészítésekkel az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja.  

1. A jelenleg nyilvántartásba vett és működő civil 
szervezeteket a program sorolja fel. 

2. Meglévő buszmegállók felújítása és új buszmegállók 
építése. 

3. A 71-es főúttól a faluig napelemes közvilágítás kiépítése.  
4. Temető - Szent István utca között közvilágítás kiépítése. 
5. Debreczeny Gyula utcában levő park alsó részének 

rendbetétele, visszaállítása, zászlótartók rendbetétele. 
6. Óvoda fejlesztése bölcsőde-óvoda intézménnyé. 
7. Tördemici Hírlevél színvonalának javítása. 

Határidő: folyamatos  
Felelős: Vollmuth Péter polgármester  

 
6. Alpolgármester választás 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Az én javaslatom, hogy változatlanul Lábdihegy 
képviselve legyen és ez nem az első gyakorlat már, régebbi gyakorlat Bardócz Zsuzsa nagyon 
jól látta el ezt. Később az volt a célom Sellyei Gáborral - csak kilépett a testületből -, hogy 
Lábdihegy is legyen képviselve. Én Szabó Imrét javasolom, ez a tisztség munkával is jár, nem 
kevés munkával. Én korban is, és bölcsességben is bízom benne. Jártas emberről van szó, aki 
úgy gondolom, hogy képes ellátni az alpolgármesteri feladatokat. Nekem ez a javaslatom. 
Kérem az Ügyrendi Bizottság elnökét, hogy a szavazást bonyolítsuk le, szünetet rendelek el. 
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Szünet 
 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Kérem a titkos szavazást lebonyolító Ügyrendi Bizottság 
elnökét, hogy ismertesse a szavazás eredményét. 
 
KÖVESDI ANETT képviselő: A titkos szavazás rendben zajlott. Ismertetem a szavazás 
eredményét. Az urnában található szavazólapok száma 5 db, az érvényes szavazólapok száma 
5 db. A Szabó Imre alpolgármester jelöltre leadott igen szavazatok száma 2 db, nem 
szavazatok száma 2 db, tartózkodás 1 db. Így alpolgármestert ismételten nem választott a 
testület. 
 
A Képviselő-testület 2 igen szavazattal 1 tartózkodás 2 ellenszavazat mellett meghozza az 
alábbi 
 
65/2015. (IV. 28.)  

H a t á r o z a t o t 
Badacsonytördemic Község Önkormányzat Képviselő-testülete - 
titkos szavazás során - az alpolgármester személyére tett 
javaslatot nem fogadja el. 

 
VOLLMUTH PÉTER polgármester: Megköszönöm a részvételt. 
 
Több tárgy nem lévén a polgármester az ülést 19.13 órakor bezárta és zárt ülést rendelt el. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 Vollmuth Péter       Lutár Mária 

 polgármester           jegyző 
 

 
 
 
 


